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heer 

heerP. 

Inhoud

Nr. 30 Donderdag 2 mei 1985
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 107 1

Ontwerp van decreet betreffende de pen-
sioenregeling van de personeelsleden van
sommige gemeenschapsinstellingen
- 263 (1983-1984) - Nrs. 1 tot 3

Ontwerp van decreet betreffende de pen-
sioenregeling van de personeelsleden van
sommige gewestinstellingen
- 264 (1983-1984) - Nrs. 1 tot 3
Algemene bespreking, blz. 107 1

Sprekers : de herenM. Olivier, verslag-
gever, H. Weckx, G. Geens,Voorzitter
van de Vlaamse Executieve, Gemeen-
schapsminister van Economie en
Werkgelegenheid

Ontwerp van decreet betreffende de pen-
sioenregeling van de personeelsleden van
sommige gemeenschapsinstellingen
- 263 (1983-1984) - Nrs. 1 tot 3
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1073

Ontwerp van decreet betreffende de pen-
sioenregeling van de personeelsleden van
sommige gewestinstellingen
- 264 (1983-1984) - Nrs. 1 tot 3
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1073

Ontwerp van decreet houdende oprichting
van de Vlaamse Mediaraad
- 300 (1984-1985) - Nrs. 1 tot 4
Algemene bespreking, blz. 1074

Sprekers : mevrouw M. Smet, verslag-
gever, de heren J. Van Elewyck, 1. Van
Belle, A. De Beul, H. Van Rompaey,
K. Poma,  Vice-voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van Cultuur

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1088

Regeling van de werkzaamheden, blz. 1090

Nr. 31 Donderdag 2 mei 1985
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 109 1

Samenstelling van een commissie ad hoc
Benoeming, blz. 109 1

Ontwerp van decreet betreffende de pen-
sioenregeling van de personeelsleden van
sommige gemeenschapsinstellingen
- 263 (1983-1984) - Nrs. 1 tot 3

Hoofdelijke stemming, blz. 1091
Spreker : de heer H. Weckx

Ontwerp van decreet betreffende de pen-
sioenregeling van de personeelsleden van
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sommige gewestinstellingen
- 264 (1983-1984) - Nrs. 1 tot 3
Hoofdelijke stemming, blz. 1092

Spreker : de heer V. Anciaux

Ontwerp van decreet houdende oprichting
van de Vlaamse Mediaraad
- 300 (1984-1985) - Nrs. 1 tot 4
Aangehouden stemming, blz. 1093
Hoofdelijke stemming, blz. 1093

Spreker : de heer J. Van Elewyck

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer J. De Mol tot de heer G. Geens,
Voorzitter van de Vlaamse Executieve,
Gemeenschapsminister van Economie en
Werkgelegenheid, over de zwijgplicht van *
de ambtenaren van het Ministerie van de
Vlaamse Gemeenschap
Hoofdelijke stemming, blz. 1094

Spreker : de heer J. De Mol

Samenstelling van een commissie
Wijziging onder de vaste en de plaatsver-
vangende leden, blz. 1096

Regeling van de werkzaamheden, blz. 1096

Nr. 32 Donderdag 30 mei 1985
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1097

Ontwerpen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1097

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1097

Ontwerp van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 1098

Voorstellen van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 1098

Adviezen van de Raad van State
Indiening en verwijzing, blz. 1098

Verslagen
Indiening, blz. 1098

Motie
Indiening, blz. 1098

Schriftelijke vragen (R.v.O. art. 65)
Indiening, blz. 1099

Samenstelling van een commissie
Wijziging onder de vaste leden, blz. 1099

Regeling van de werkzaamheden, blz. 1099

Dringende vragen (R.v.O. art. 66, 5)
Dringende vraag van de heer E. Desutter
tot de heerP. Akkermans, Gemeenschaps-

minister van Ruimtelijke Ordening, Land-
inrichting en Natuurbehoud, over bij het
jachtexamen in de Provincie Antwerpen
gepleegde fraude, blz. 1099
Dringende vraag van de heer W. Seeuws
tot de heer K. Poma, Vice-Voorzitter van
de Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van Cultuur, over het voortbe-
staan van het musical-theater Arena, blz.
1100
Dringende vraag van de heer L. Vanvelt-
hoven tot de hëer J. Lenssens, Gemeen-
schansminister van Leefmilieu. Waterbe-
leid en Onderwijs, over het afvalprobleem
bij de bedrijven Bayer en NL-Chemicals,
blz. 1101

Vragen (R.v.O. art. 66)
Vraag van de heer J. Bosmans tot de heer
R. De Wulf, Gemeenschapsminister van
Gezondheidsbeleid, over het toenemend
probleem van gevallen van loodverfïntoxi-
catie,  blz. 1102
Vraag van de heer W. Seeuws tot de heer J.
Buchmann, Gemeenschapsminister van
Huisvesting, over de taken van de Gewes-
telijke Comités voor Huisvesting, blz.
1102

Ontwerp van decreet houdende instem-
ming met de Overeenkomst inzake de er-
kenning van de studies aan en diploma’s of
graden van instellingen van hoger onder-
wijs in de Staten behorende tot de Europe-
seRegio,  opgemaakt teParijs op 21 decem-
ber 1979
- 298 (1984-1985) - Nr. 1
Algemene bespreking, blz. 1103
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1103

Ontwerp van decreet houdende wijziging
van artikel 28 van het decreet van 20 maart
1984 houdende oprichting van de Vlaamse
Dienst voor Arbeidsbemiddeling en hou-
dende wijziging van artikel 7 van het de-
creet van 20 maart 1984 houdende uitbrei-
ding van de bevoegdheden van de Vlaam-
se Dienst voor Arbeidsbemiddeling
- 306 (1984-1985) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 1104
Artikelsgewijze bespreking, blz. 1104

Ontwerp van decreet houdende subsidië-
ring van de VZW Koninklijke Maatschap-
pij voor Dierkunde van Antwerpen
- 316 (1984-1985) - Nrs. 1 en 2
Algemene bespreking, blz. 1104

Sprekers : de heren B. Franck,  verslag-
gever, J. Van Elewyck, E. Desutter, K.
Poma, Vice-Voorzitter van de Vlaamse
Executieve, Gemeenschapsminister
van Cultuur

Artikelsgewijze bespreking, blz. 1106

Interpellatie (R.v.O. art. 67)
Interpellatie van de heer J. De Mol tot de
heer P. Akkermans, Gemeenschapsminis-
ter van Ruimtelijke Ordening, Landinrich-
ting en Natuurbehoud, over de bescher-
ming van de vos in Vlaanderen, blz. 1107

Sprekers : de heren J. De Mol, E. De-



schap 

de Vlaamse 

sutter, F. Geyselings, Minister P. Ak-
kermans

Indiening van moties, blz. 1112

Regeling van de werkzaamheden, blz. 1112

Nr. 33 Donderdag 30 mei 1985
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 1115

Rouwhulde, blz. 1115

Benoeming van een commissie, blz. 1115

Motie van orde
Voorstel tot het verlenen van voorrang in
commissie, blz. 1116

Sprekers : de heren V. Anciaux, G.
Verhaegen, E. Beysen, J. Van Elewyck

Voorstel van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 1117

Ontwerp van decreet houdende instem- tieve, Gemeenschapsminister van Econo-
ming met de Overeenkomst inzake de er- mie en Werkgelegenheid, en de heer H.
kenning van de studies aan en diploma’s of Schiltz, Gemeenschapsinister van finan-
graden van instellingen van hoger onder- ciën en Begroting, over de weerslag van de
wijs in de Staten behorende tot de Europe- actualisering van het regeerprogramma op
seRegio, opgemaakt teParijs op 21 decem- de financiering van de Vlaamse Gemeen-
ber 1979 schar>
- 298 (1984-1985) - Nr. 1 Hoofdelii ke stemming. blz. 1120
Hoofdelijke stemming, blz. 1117

Ontwerp van decreet houdende wijziging
van artikel 28 van het decreet van 20 maart
1984 houdende oprichting van devlaamse
Dienst voor Arbeidsbemiddeling en hou-
dende wijziging van artikel 7 van het de-
creet van 20 maart 1984 houdende uitbrei-
ding van de bevoegdheden van de Vlaam-
se Dienst voor Arbeidsbemiddeling
- 306 (1984-1985) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 1118

Regeling van de werkzaamheden, blz. 112 1

Ontwerp van decreet betreffende de subsi-
diëring van de VZW Koninklijke Maat-
schappij voor Dierkunde van Antwerpen
- 316 (1984-1985) - Nrs. 1 en 2
Hoofdelijke stemming, blz. 1119

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer J. Van Elewyck tot de heer G.
Geens, Voorzitter van de Vlaamse Execu-
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32e vergadering Donderdag 30 mei 1985
Morgenvergadering

VOORZITTER : de heer J. Pede

- De notulen van de jongste
ring worden ter tafel gelegd.

vergade-

- De vergadering wordt geopend om
10.00 uur.

De Voorzitter : Dames
vergadering is geopend

en heren, de

BERICHTEN VAN VERHINDERING

V. Vanderheyden, R. Van Steenkiste ;
gezondheidsredenen.

F. Debusseré, C. De Clercq, R. De-
clercq, L. Detiège, J. Dupré, L. Han-
cké, 0. Meyntjens, V. Peuskens, A.
Steverlynck, L. Tindemans ; buitens-
lands.

E. De Groot, C. Marchand, G. Mar-
menout, P. Matthys, L. Van Biervliet ;
ambtsverplichtingen.

M. Panneels-Van Baelen ; familiever-
plichtingen.

ONTWERPEN VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende ontwer-
pen van decreet werden ingediend :

- Ontwerp van decreet houdende
vaststelling, voor het Vlaamse Ge-

west, van regelen betreffende de or-
ganisatie van de procedure alsook
de uitoefening van het administra-
tief toezicht op de gemeenten
- 321 (1984-1985) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Binnenlandse Aangelegenheden.

- Ontwerp van decre(?t  houdende
goedkeuring van de Internationale
Overeenkomst tot oprichting van
een Europese Stichting, opgemaakt
te Brussel op 29 maart 1982
- 323 (1984-1985) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Buitenlands Beleid.

VOORSTELLEN VAN DECREET

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende voorstel-
len van decreet werden ingediend :

- Voorstel van decreet van de heer D.
Vervaet C.S. houdende invoering
van het statuut van de leraars mid-
denstandsopleiding
- 317 (1984-1985) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Culturele Aangelegenheden en Pe-
dagogische en Didactische Vor-
ming.

- Voorstel van decreet van de heer H.
Boel betreffende de bevlagging van
de openbare gebouwen met de vlag
van de Vlaamse Gemeenschap
- 318 (1984-1985) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Culturele Aangelegenheden en Pe-

dagogische en Didactische Vor-
ming.

- Voorstel van decreet van de heer
M. Olivier C.S. houdende oprichting
van een Vlaams Instituut voor In-
formatie en Promotie
- 319 (1984-1985) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Financiën en Begroting.

- Voorstel van decreet van de heer
M. Olivier C.S. houdende uitbrei-
ding van de bevoegdheden van het
Vlaams Instituut voor Informatie
en Promotie
- 320 (1984-1985) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Financiën en Begroting.

- Voorstel van decreet van de heer H.
Suykerbuyk houdende wijziging
van de wet van 29 maart 1962 hou-
dende organisatie van de ruimtelij-
ke ordening en van de stedebouw
- 322 (1984-1985) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Ruimtelijke Ordening, Landinrich-
ting en Natuurbehoud.

- Voorstel van decreet van de heer D.
Vervaet houdende oprichting van
de Nationale Bibliotheek van
Vlaanderen
- 325 (1984-1985) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Culturele Aangelegenheden en Pe-
dagogische en Didactische Vor-
ming.

- Voorstel van decreet van de heer L.
Vanvelthoven C.S. houdende instel-
ling van milieuheffingen op de ver-
wijdering van afvalstoffen en mi-
lieubelastende produkten
- 326 (1984-1985) - Nr. 1.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 32
30 mei 1985

Berichten van verhindering
Ingekomen stukken 1097
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Voorzitter

Verwezen naar de Commissie voor
Leefmilieu en Waterbeleid.

- Voorstel van decreet van de heer L.
Vanvelthoven C.S. houdende coör-
dinatie van vergunningen waarvoor
het Vlaamse Gewest bevoegd is
- 327 (1984-1985) - Nr. 1.
Verwezen naar de Verenigde Com-
missie voor Leefmilieu en Water-
beleid en voor Ruimtelijke Orde-
ning, Landinrichting en Natuurbe-
houd.

- Voorstel van decreet van de heer L.
Vanvelthoven C.S. houdende coör-
dinatie van vergunningen waarvoor
devlaamse  Gemeenschap bevoegd
is
- 328 (1984-1985) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Culturele Aangelegenheden enPe-
dagogische en Didactische Vor-
ming.

ONTWERP VAN RESOLUTIE

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : Het volgende ontwerp
van resolutie werd ingediend :

- Ontwerp van resolutie ingediend
door de Vlaamse Executieve bij de
Nota over de bevoegdheid van de
Vlaamse Gemeenschap inzake per-
soonsgebonden aangelegenheden
- 312 (1984-1985) - Nr. 2.
Verwezen naar de Commissie ad
hoc.

VOORSTELLEN VAN RESOLUTIE

Indiening en verwijzing

De Voorzitter : De volgende voorstel-
len van resolutie werden ingediend :

- Voorstel van resolutie van de heren
J. Ansoms enM. Olivier C.S. betref-
fende de bevordering van een plaat-

selij k tewerkstellings- en werkzoe-
kendenbeleid
- 324 (1984-1985) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
Economisch, Tewerkstellings- en
Energiebeleid.

- Voorstel van resolutie van de heer
V. Anciaux C.S. betreffende de orga-
nisatie van een Vlaamse dialoog in-
zake de onderwij svraagstukken
- 329 (1984-1985) - Nr. 1.
Verwezen naar de Commissie voor
0 nderwij s.

ADVIEZEN VAN DE RAAD VAN STA-
TE
Indiening en verwuzing

De Voorzitter : De volgende adviezen
van de Raad van State werden inge-
diend :
- Advies van de Raad van State over

het ontwerp van decreet betreffen-
de het overbrengen van klank- en
televisieprogramma’s in de radio-
distributie- en teledistributienet-
ten en betreffende de erkenning
van niet-openbare televisievereni-
gingen
- 303 (1984-1985) - Nr. 4.
Verwezen naar de Commissie voor
Mediabeleid.

- Advies van de Raad van State over
het voorstel van decreet van de heer
P. Peeters houdende verplichting
tot mededeling van het nieuw adres
aan de Nederlandse Commissie
voor de Cultuur van de Brusselse
Agglomeratie door het uitschrij-
vend gemeentebestuur bij verhui-
zing van een inwoner naar een ge-
meente in de Brusselse agglomera-
tie
- 204 (1982-1983) - Nr. 2.
Verwezen naar de Commissie voor
Binnenlandse Aangelegenheden.

VERSLAGEN

Indiening
De Voorzitter : De volgende verslagen

werden ingediend :

- door de heer E. Bockstal namens de
Verenigde Commissies voor Eco-
nomisch, Tewerkstellings- en Ener-
giebeleid en voor Culturele Aange-
legenheden enpedagogische  enDi-
dactische Vorming over het ont-
werp van decreet houdende wijzi-
ging van artikel 28 van het decreet
van 20 maart 1984 houdende op-
richting van de Vlaamse Dienst
voor Arbeidsbemiddeling en hou-
dende wijziging van artikel 7 van
het decreet van 20 maart 1984 hou-
dende uitbreiding van de bevoegd-
heden van de Vlaamse Dienst voor
Arbeidsbemiddeling
- 306 (1984-1985) - Nr. 2.

- door de heer B. Franck namens de
Commissie voor Culturele Aange-
legenheden enpedagogische  enDi-
dactische Vorming over het ont-
werp van decreet houdende subsi-
diëring van de VZW Koninklijke
Maatschappij voor Dierkunde van
Antwerpen
- 316 (1984-1985) - Nr. 2.

- do9r de heer P. Breyne namens de
Commissie voor Culturele Aange-
legenheden enpedagogische  enDi-
dactische Vorming over het voor-
stel van decreet van de heer A. Die-
genant C.S. houdende subsidiëring
van werken tot het oprichten en/of
verbeteren van private sportinfra-
structuur
- 24 (1981-1982) - Nr. 5.

- door de heer T. Kelchtermans na-
mens de Commissie voor Leefmi-
lieu en Waterbeleid over het ont-
werp van decreet betreffende de
milieuvergunning
- 291 (1984-1985) - Nr. 14.

MOTIE

Indiening

De Voorzitter : De volgende motie
werd ingediend :

- Amnestiemotie van de gemeente-
raad van Hoeilaert.
Verwezen naar de Werkgroep be-

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 32
30 mei 1985 Ingekomen stukken 1098
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Voorzitter

last met het opmaken van een in-
ventaris van de sociale en menselij-
ke gevolgen voor de slachtoffers
van de oorlog, met name ook van de
Spaanse Burgeroorlog en voor de
getroffenen van de repressie- en
epuratiewetgeving.

REGELING VAN DE WERKZAAM-
HEDEN

De Voorzitter : De interpellatie van de
heer Meyntjens tot Minister Akker-
mans wordt naar een latere vergade-
ring verschoven.

SCHRIFTELIJKE VRAGEN (R.v.O.
art. 65)
Indiening

De Voorzitter : Schriftelijke vragen
werden ingediend door :

- de heren V. Anciaux, G. Beerden,
E. Beysen, J. Bosmans, P. Breyne,
G. Cardoen, J. Caudron, N. De Bat-
selier, A. De Beul, J. De Bremae-
ker, C. De Clercq, R. Declercq, me-
vrouw J. De Loore-Raeymaekers,
de heren J. De Mol, E. Desutter, J.
Gabriels, F. Geyselings, T. Kelch-
termans, C. Moors, M. Olivier, me-
vrouw M. Panneels-Van Baelen, de
heren P. Peeters, W. Peeters, W.
Seeuws, H. Suykerbuyk, L. Tob-
back, J. Valkeniers, V. Vanderhey-
den, L. Vanhorenbeek, M. Van
houtte, E. Vankeirsbilck, D. Ver-
vaet, F. Willockx.

SAMENSTELLING VAN EEN COM-
MISSIE

Wijziging  onder de vaste leden

De Voorzitter : Dames en heren, door
de VU-fractie wordt voorgesteld :
- in de Commissie voor Bijstand aan

Personen de heer Anciaux als vast lid
te vervangen door de heer Vervaet.

Geen bezwaar ? (Instemming)

Aldus is besloten.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 32
30 mei 1985

DRINGENDE VRAGEN (R.v.O. art.
66, 5)
Dringende vraag van de heer E. Desut-
ter tot de P. Akkermans, Gemeen-
schapsminister van Ruimtelijke Orde-
ning, Landinrichting en Natuurbehoud,
over bij het jachtexamen in de Provin-
cie Antwerpen gepleegde fraude

De Voorzitter : Aan de orde is de drin-
gende vraag van de heer Desutter tot
de heer Akkermans, Gb:meenschaps-
minister van Ruimtelijke Ordening,
Landinrichting en Natuurbehoud,
over bij het jachtexamen in de Provin-
cie Antwerpen gepleegde fraude.

De heer Desutter heeft het woord.

De heer E. Desutter (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, uit persar-
tikels vernemen we dat fraude zou ge-
pleegd zijn en omkoperij zou vastge-
steld zijn bij het officiële jachtexamen
door het Bestuur van Waters en Bos-
sen, nu Dienst Groenbeheer, eind
april georganiseerd in de Provincie
Antwerpen.  .

Wij vernemen van officiële jagersor-
ganisaties dat :

1. het vermoeden van fraude reeds be-
stond sinds het examen van 1981 ;
2. bij het Hoofdbestuur in Brussel
reeds in 1982 werd geïnformeerd naar
het feit dat er nieuwe jagers rondlie-
pen die in eigen Provincie voordien
niet slaagden voor hun jachtexamen,
zich nadien lieten domiciliëren in de
Provincie Antwerpen, aldus aldaar
het jaar nadien werden opgeroepen en
bij het examen slaagden.

Naar verluidt, zouden een dertigtal
personen betrokken zijn in het ge-
rechtelijk onderzoek.

Ingekomen stukken
Regeling werkzaamheden
Fraude bij jachtexamen in Provincie Antwerpen

Kunt u mij mededelen, mijnheer de
Minister :
- graad en standplaats van de ambte-
naren van uw Administratie tegen wie
een onderzoek loopt ;
- of u van zins is, gelet op voormeld
punt 2, ook een administratief onder-
zoek te laten verrichten naar in Ant-
werpen geslaagde examinandi die
zich hiervoor speciaal - of is het toe-
vallig - lieten domiciliëren in de Pro-
vincie Antwerpen ?

Tot besluit wens ik te stellen dat een
in deze tijd verantwoord jachtbeleid
veel beter gediend zou zijn met het re-
kening houden met de adviezen van
de jagersorganisaties en het steunen
van hun initiatieven, zo geldelijk als
officieel. In die zin wens ik u even te
herinneren aan mijn interpellatie van
30 april. Ik vroeg u per Provincie een
terrein ter beschikking te stellen van
de officiële jachtinstanties, als leerre-
vier, als terrein voor tellingen en on-
derzoekingen. U zou de jagers ook
eens een taak van verantwoordelijk
wild- en natuurbeheerder kunnen toe-
vertrouwen, stoelend op veldervaring.
Het moet immers niet zijn zoals de
Dienst Groenbeheer hen nu vraagt,

PW-Senator J. Bosmans luistert naar
het antwoord van Minister R. De Wulf
(SP) op zijn mondelinge vraag omtrent
het toenemend aantal gevallen van
loodverfintoxicatie in het Antwerpse

1099



musical-theater 

Desutter

tellingen van kleinwild uit te voeren
in de tweede helft van juni, terwijl
eind april de graangewassen op de vel-
den reeds zo hoog staan dat alleen nog
kleinwild kan gezien worden op aard-
appel-, bieten- en maïsakkers.

De Voorzitter : Minister Akkermans
heeft het woord.

Minister P. Akkermans (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, dames en
heren, ik kan het geachte lid het vol-
gende mededelen.

Het jachtexamen 1985 werd in geheel
België georganiseerd op 27 april,
overeenkomstig het besluit tot inrich-
ting van het jachtexamen en volgens
de procedures die daarbij voorzien
zijn.

In het Vlaamse Gewest wordt het
jachtexamen gehouden in vier exa-
mencentra : Antwerpen, Gent, Has-
selt en Leuven.

In het examencentrum Antwerpen
heeft de gerechtelijke politie van
Turnhout op bevel van de heer Procu-
reur des Konings, na het beëindigen
van het examen een onderzoek ge-
daan wegens een vermoeden dat bij
vroegere examens kandidaten ten on-
rechte zouden geslaagd zijn door de
medewerking van een bij het examen
betrokken personeelslid.

Tussen de genummerde examenco-
hieren werden enkele exemplaren ge-
vonden die hetzij geen antwoord, het-
zij slechts enkele antwoorden bevat-
ten. De gerechtelijke politie gaat uit
van het standpunt dat dit een poging
tot fraude vanwege de kandidaten is
en heeft kennis genomen van de na-
men van deze kandidaten. De gerech-
telij ke politie heeft proces-verbaal
van haar handelingen opgesteld en
heeft naar verluidt haar onderzoek
voortgezet.

Naast het gerechtelijk onderzoek dat
buiten de bevoegdheid van de uitvoe-
rende macht ligt, heb ik onmiddellijk
een administratief onderzoek naar de
feiten bevolen en in een persmedede-
ling een rechtzetting gegeven over
tendentieuze artikels die verschenen
in de kranten. Uit het resultaat van het
administratief onderzoek blij kt dat
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voor het jachtexamen 1985 geen frau-
duleuze handelingen werden begaan
door het personeel van de dienst
Groenbeheer dat bij de examenver-
richtingen betrokken is. Overigens
werden voor de organisatie van het
jachtexamen uitgebreide voorzorgen
genomen om onregelmatigheden te
voorkomen. Volgens de inlichtingen
waarover ik reeds beschik uit het
voorlopig administratief onderzoek
bestaan er aanwijzingen dat iemand
betrokken is geweest bij fraude in het
jachtexamen 1983 en 1984. In 1985
behoorde betrokkene niet meer tot
het personeel dat instond voor het
examen. Er zijn geen aanwijzingen
dat personeelsleden in dienst mede-
plichtig zijn.

Het verder onderzoek van deze te be-
treuren zaak zal de gewenste ophelde-
ring moeten brengen om de noodza-
kelij ke conclusies te trekken. Daarbij
zal ik wat de gerechtelijke procedure
betreft de scheiding der machten in
acht nemen. Wat het administratief
onderzoek betreft kan ik mededelen
dat indien blijkt dat bepaalde perso-
nen op onrechtmatige wijze een ge-
tuigschrift van het jachtexamen heb-
ben bekomen dit zal moeten leiden
tot de intrekking van een eventueel
bekomen jachtverlof.

Overigens ben ik van mening dat een
volledige opklaring moet bijdragen
tot de morele ondersteuning van on-
kreukbare ambtenaren en van weide-
lijke jagers die het jachtexamen ern-
stig opvatten.

Tot besluit kan ikmij aansluiten bij de
gedachte in fine van de vraag van
geacht lid. De weidelijke jager zal het
immers als een eretaak beschouwen
‘om samen te werken met de officiële
jachtinstanties en met name de dienst
Groenbeheer ten einde een verant-
woord wildbeheer te bereiken.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Dringende vraag van de heer W.
S eeuws tot de heer K. Poma,  Vice-Voor-
zitter  van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Cultuur, over

het voortbestaan
ter Arena

van het musical-thea-

De Voorzitter : Aan de orde is de drin-
gende vraag van de heer Seeuws tot de
heer Poma, Vice-Voorzitter van de
Vlaamse Executieve, Gemeenschaps-
minister van Cultuur, over het voort-
bestaan van het musical-theater Are-
na, waarop Minister Akkermans, na-
mens Minister Poma, die verhinderd
is, zal antwoorden.

De heer Seeuws heeft het woord.

De heer W. Seeuws (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, waarde collega’s, vijftien
jaar lang heeft theater Arena als enig
musical-theater in Vlaanderen op een
professionele wijze, met grote waar-
dering van een talrijk publiek en gun-
stige perskritieken, ingestaan voor de-
ze kunstvorm in Vlaanderen.

Ieder van de betrokken artiesten heeft
er zijn beste krachten aan gegeven en
is ook bereid dat in de toekomst nog te
doen. Ze hadden zelfs gehoopt van
het jaar van de muziek een bijzonder
succesvol jaar te maken

Door omstandigheden die helemaal
buiten de verantwoordelijkheid van
het artistiek gezelschap liggen, zou
volgens de geruchten die ons berei-
ken, een van de meest succesvolle
theaters in Vlaanderen bedreigd
worden, waardoor meer dan twintig
artistieke medewerkers meteen werk-
loos dreigen te worden.

Men bevestigt mij dat door het uit-
vaardigen van de nodige uitvoerings-
besluiten - wat trouwens reeds jaren
geleden moest gebeurd zijn - ook
door middel van het theaterdecreet
dit unieke theatergenre kan worden
geholpen.

Anderzijds zou een samengaan met
het Ballet van Vlaanderen niet alleen
het theater en deze kunstvorm redden
maar bovendien nog meer echte pro-
fessionele mogelijkheden scheppen.

Mogen we vernemen welke oplossing
de Gemeenschapsminister van Cul-
tuur denkt te kunnen geven om dit
unieke musical-theater te redden ?

De Voorzitter : Minister Akkermans
heeft het woord.
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Minister P. Akkermans (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, geachte
collega’s, samen met het geachte lid
deel ik de bezorgdheid over het voort-
bestaan in Vlaanderen van de vorm
,,musical-theater”, zonder dat ik mij
daarbij de speciale en hoogoplopende
kosten van deze theatervorm wil ont-
veinzen.

Het door u aangebrachte probleem
ligt evenwel bij de VZW Arena zelf
die mij per brief de beslissing mede-
deelde van de Raad van Beheer waar-
bij haar theateractiviteiten definitief
ophielden per 31 juli 1985. De VZW
zou door haar financiële problemen in
vereffening gesteld worden.

Als er geen gestructureerd gezelschap
meer is kan er noodzakelijkerwijze
ook geen subsidie meer uitbetaald
worden. In het vooruitzicht evenwel
op een eventueel ,,herrijzen” van een
,,musical  activiteit” heb ik, conform
aan het voorstel van de Raad van Ad-
vies voor Toneelkunst, voor het sei-
zoen 1985-1986 in de subsidieregeling
een bedrag voorzien ter waarde van de
vroegere ,,Arena-toelage” en dit in de
hoop dat via het Koninklijk Ballet van
Vlaanderen of enig andere initiatief-
nemer deze aparte theatervorm zou
herleven waarbij de ,,troep” groten-
deels gerecupereerd zou kunnen wor-
den.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Dringende vraag van de heer L. Van-
velthoven tot de heer J. Lenssens, Ge-
meenschapsminister van Leefmilieu,
Waterbeleid en Onderwijs, over het af-
valprobleem bij de bedrijven Bayer en
NL-Chemicals

De Voorzitter : Aan de orde is de drin-
gende vraag van de heer L. Vanveltho-
ven tot de heer J. Lenssens, Gemeen-
schapsminister van Leefmilieu, Wa-
terbeleid en Onderwijs, over het afval-
probleem bij de bedrijven Bayer en
NL-Chemicals, waarop Minister Ak-
kermans namens Minister Lenssens,
die verhinderd is, zal antwoorden.

De heer Vanvelthoven heeft het
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woord.

De heer L. Vanvelthoven (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s,
gezien de 2 Belgische Ti02-bedrijven,
Bayer en NL-Chemicals, een periode
van minstens anderhalf jaar nodig
hebben om een recyclage-eenheid in
de Ti02-produktie op te bouwen en te
operationaliseren ;

gezien het feit dat het afvaldecreet
van 2 juli 198 1, artikel 8 en andere, het
mogelijk maakt in te grijpen in het
produktieproces van afvalstoffen en
meer bepaald de kans biedt om de po-
duktie van afvalstoffen te verbieden,
te verhinderen, eventueel door het in-
schakelen van andere produktiepro-
cessen en/of over te gaan tot recycla-
ge ;

gezien het feit dat het ,,Ontwerp-afval-
stoffenplan” als doelstelling van het
afvalbeleid vooropstelt

1. het ontstaan van afval voorkomen,
2. het concretiseren van een recycla-
gebeleid ten aanzien van de afvalstro-
men, rijst de vraag of het niet nodig is :

1. dat de geachte Minister zijn reeds
bij Staatssecretaris Aerts via de
Vlaamse Executieve uitgebracht posi-
tief advies met betrekking tot het uit-
reiken van de dumpingsvergunning
alsnog herziet door in de vergunning
de invoeging te eisen van de verplich-
ting het ontstaan van Ti02-afval te
voorkomen door middel van het recy-
cleren van de Ti02-afvalstromen bin-
nen de bedrijven, uiterlijk tegen 1 ja-
nuari 1989, zodat het duidelijk wordt
dat er vanaf 1 januari 1989 geen dum-
pingsvergunning meer kan uitgereikt
worden. Dit houdt dus in dat de be-
drijven nu reeds met het nodige inves-
teringsprogramma dienen te starten ;

2. dat de Minister via Executievebe-
sluiten de voormelde verplichting op-
legt aan de bedrijven Bayer en NL-
Chemicals, conform de bepalingen
van het afvaldecreet van 2 juli 1981,
artikel 8 en andere.

Aangezien,
1. de bedrijven op volle capaciteit pro-
duceren ;
2. de bedrijven over het nodige kapi-
taal beschikken om de investeringen
te doen ; voor Bayer-Antwerpen NV

bijvoorbeeld steeg de omzet in 1984
met 21 ten honderd tot 20,3 miljard
frank en wordt een evenaring van de
resultaten verwacht voor dit jaar, lui-
dens de Standaard van 8 mei 1985 ;
3. het argument van een gevaar voor
de tewerkstelling helemaal onge-
grond is ; milieuvriendelijke investe-
ringen zijn hier ook werkgevend en
het blijven dumpen zal op termijn
heel wat arbeidsplaatsen teniet doen
in de sectoren visserij en toerisme ;
vernam ik graag of de geachte Minis-
ter het eens is met mijn zienswijze.

De Voorzitter : Minister Akkermans
heeft het woord.

Minister P. Akkermans (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, geachte
collega’s, in antwoord op zijn vraag
kan ik het geachte lid mededelen wat
volgt.

1. Het lozen of dumpen van afvalstof-
fen in de Noordzee, geregeld door het
Verdrag van Oslo ter voorkoming van
de verontreiniging van de zee ten ge-
volge van storten vanaf schepen en
luchtvaartuigen ressorteert onder de
bevoegdheid van de nationale over-
heid.

2. Het lozen of storten van dunzuren,
afkomstig van de titaandioxydepro-
duktie maakt eveneens het voorwerp
uit van de EG-richtlijn 78/176.  Deze
richtlijn heeft de geleidelijke vermin-
dering en het beëindigen van de ver-
ontreiniging door het lozen of storten
van dunzuren  tot doel. Aansluitend
hierop is een zogenaamde ,,harmoni-
satie-richtlijn” in voorbereiding. Deze
zal tot doel hebben een Europees pro-
gramma van vermindering en stopzet-
ting van de lozingen uit te werken en
daardoor concurrentievertekening
tussen de betrokken bedrijven in de
EEG te voorkomen.

3. Het advies dat ik na raadpleging van
de OVAM op 25 februari 1985 aan col-
lega Aerts overgemaakt heb, stelt dat
in afwachting van de EG-harmonisa-
tierichtlijn, positief advies kan gege-
ven worden voor het lozen in de
Noordzee. Dit advies is slechts een
van de nodige adviezen, en heeft al-
leen betrekking op de afvalverwijde-
ring binnen de grenzen van het
Vlaamse Gewest. Ondertussen heb ik
de OVAM opdracht gegeven om na te
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gaan of recent binnengekomen infor-
matie over de mariene vervuiling door
dunzuren en over maatregelen in an-
dere EG-landen, nieuwe gegevens in-
houden.

4. Artikel 8 van het Afvalstoffende-
creet biedt geen wettelijke basis om
tussen te komen in het produktiepro-
ces van de bedrijven in kwestie met
het oog op het voorkomen van hun lo-
zingen in de Noordzee, omdat de af-
valzuren van de titaandioxyde-pro-
duktie geen gevaar opleveren voor de
gezondheid van mens of milieu bin-
nen het Vlaamse Gewest.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

VRAGEN (R.v.O. art. 66)

Vraag van de heer J. Bosmans tot de
heer R. De Wulf, Gemeenschapsminis-
ter van Gezondheidsbeleid, over het
toenemend probleem van gevallen van
loodverfintoxicatie

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Bosmans tot
de heer De Wulf, Gemeenschapsmi-
nister van Gezondheidsbeleid, over
het toenemend probleem van geval-
len van loodverfintoxicatie, waarop
Minister Akkermans namens Minis-
ter De Wulf, die verhinderd is, zal ant-
woorden.

De heer Bosmans heeft het woord.

De heer J. Bosmans (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, blijkens in-
lichtingen zouden er in de agglomera-
tie Antwerpen recentelijk ernstige ge-
vallen van loodverfintoxicatie zijn
vastgesteld ; waarschijnlijk als direct
gevolg van een contact met stofdeel-
tjes die loodwit bevatten.

Het gebruik van loodwit is wettelijk
verboden. Nochtans lij kt dit intoxica-
tieprobleem met al zijn schrijnende
aspecten, terug op te duiken en voor-
namelijk te moeten worden gesi-
tueerd in oude en niet al te best onder-
houden huizen, waarbij contaminatie
optreedt via afbladerende verf.
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Naar verluidt, zouden er momenteel 8
gevallen van loodverfintoxicatie bij
kinderen bekend zijn in het Antwerp-
se.

Rekening houdend met het feit dat dit
aantal hoger zou liggen, had ik graag
van de geachte Gemeenschapsminis-
ter vernomen :

1. of deze gevallen van loodverlìntoxi-
catie bij de Gemeenschapsdiensten
voor gezondheidsbeleid bekend zijn
en, zo ja, hoeveel ;

2. in welke eventuele maatregelen er
is voorzien om dit probleem aan de
bron te bestrijden ;

3. of er een voldoende informatie-
doorstroming tussen de respectieve-
lijk betrokken administraties en de
huisartsen bestaat, gezien de acuut-
heid van het probleem ;

4. of een preventieve informatiecam-
pagne naar de bevolking toe in dit sta-
dium al dan niet aangewezen is ;

5. of er hierover reeds enig weten-
schappelijk onderzoekswerk werd
verricht en/of gepubliceerd van re-
cente datum.

De Voorzitter : Minister Akkermans
heeft het woord.

Minister P. Akkermans (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, in ant-
woord op de vragen van het geachte
lid kan ik het volgende meedelen.

1. Dit probleem is niet nieuw en reeds
bij de Gezondheidsinspectie van Ant-
werpen bekend sedert juni 1984. De
eerste gevallen dateren van 1983 ; het
laatste van januari 1985. Op dit ogen-
blik zijn er in het totaal 7 gevallen be-
kend, 3 jongens en 4 meisjes tussen de
leeftijd van 4 en 12 jaar.

2. De maatregelen die tot nu toe geno-
men worden zijn de volgende.

a) In nauwe samenwerking met het
NWK werd enerzijds een niet-gericht
onderzoek uitgevoerd en anderzijds
een gericht onderzoek bij een risico-
groep van een veertigtal kinderen. Er
werd in beide groepen geen enkel
nieuw geval van loodintoxicatie ge-
vonden.

b) Met de Stad Antwerpen, de Uni-

versitaire Instelling van Antwerpen,
het Provinciaal Instituut voor Hygië-
ne en de Gezondheidsinspectie werd
een bij komend onderzoek op lood uit-
gevoerd op verfmonsters en drinkwa-
ter. Voor een familie werd de woning
gedecontamineerd.

3. Alhoewel niet op een systematische
manier wordt er wel informatie door-
gespeeld naar geneesheren betreffen-
de deze problematiek. Al de huisart-
sen van de 7 kinderen werden volledig
geïnformeerd.

4. De Gezondheidsinspectie van Ant-
werpen deelt al de beschikbare infor-
matie aan de Stad Antwerpen mee.
Het lijkt ons zinvol de risicogroepen
binnen de bevolking in te lichten.

5. In het kader van de loodproblema-
tiek te Hoboken werd verleden jaar
een bevolkingsonderzoek op loodin-
toxicatie verricht, waarvan de resulta-
ten binnenkort beschikbaar zijn.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

Afvalprobleem bedrijven Bayer en NL-Chemicals
Toenemend probleem loodverfintoxicatie
Taken Gewestelijke Comités voor Huisvesting

Vraag van de heer W. Seeuws tot de
heer J. Buchmann, Gemeenschapsmi-
nister van Huisvesting, over de taken
van de Gewestelijke Comités voor de
Huisvesting

De Voorzitter : Aan de orde is de mon-
delinge vraag van de heer Seeuws tot
de heer Buchmann, Gemeenschaps-
minister van Huisvesting, over de ta-
ken van de Gewestelijke Comités
voor de Huisvesting.

De heer Seeuws heeft het woord.

De heer W. Seeuws (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, door de
wet van 9 augustus 1889 werden de
Comités ter Bescherming van Volks-
woningen opgericht. Als algemene
bevoegdheden werd hen onder meer
opgedragen besturen bij te staan door
middel van adviezen, studies en on-
derzoekingen over de verschillende
vragen met betrekking tot de verbete-
ring van de toenmalige woontoestan-
den en de woningen van de arbeiden-
de bevolking.
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Een van de bijzondere bevoegdheden
bestond in het aanwijzen van onge-
zonde woningen aan de Burgemeester
die verplicht was een beslissing te
treffen, alsmede de controle op de
voorwaarden tot het bekomen van
bouwpremies en het woningonder-
zoek met betrekking tot de tienjarige
vrij stelling van grondbelasting.

Aan de Gewestelijke Comités voor de
Huisvesting, opgericht bij koninklijk
besluit van 6 mei 1958, worden, naast
andere opdrachten, dezelfde taken
toegewezen. Daarnaast werden ook
onderzoeken uitgevoerd in verband
met krotopruiming, renovatiepre-
mies, saneringspremies en leningen.
Zij staan ook in voor de tienjaarlijkse
peilingsenquête naar de kwaliteit van
de woningen. In toenemende mate
verstrekken ze ook informatie aan
openbare besturen en aan particulie-
ren over de huurwetgeving, de fiscale
wetgeving en de overheidstegemoet-
komingen inzake huisvesting.

Door de wet van 28 december 1984
wordt onder andere het Nationaal In-
stituut voor de Huisvesting afge-
schaft, wat impliciet ook de afschaf-
fing inhoudt van de secretariaten van
de Gewestelijke Comités voor de
Huisvesting. Bij koninklijk besluit
van 14 mei 1985 werd trouwens de
overgang van de personeelsleden van
het NIH naar het Vlaams Gewest ge-
regeld.

Mag ik de geachte Minister vragen
naar de bedoelingen omtrent de over-
name van voornoemde taken en meer
in het bijzonder de zeer belangrijke
informatietaak die thans op provin-
ciaal niveau wordt vervuld ?

De Voorzitter : Minister Buchmann
heeft het woord.

Minister J. Buchmann (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, geachte colle-
ga’s, in antwoord op zijn mondelinge
vraag kan ik aan het geachte lid mede-
delen dat de Vlaamse Executieve in
haar vergadering van 17 april 1985
reeds advies heeft uitgebracht over
sommige ontwerp-uitvoeringsbeslui-
ten van de wet van 28 december 1984
tot afschaffing of herstructurering van
sommige instellingen van openbaar
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nut. Hierbij werd vooral gesteld dat de
uitvoering van de wet op een gecoör-
dineerde wijze moet verlopen en dat
moet gestreefd worden naar een rea-
listisch vergelijk met betrekking tot
de verschillende aspecten van de op-
splitsing, onder andere overdracht
van het personeel, van budgettaire
middelen, van roerende en onroeren-
de goederen en over het tijdschema
van de regionalisering van het NIH.

werp van decreet houdende instem-
ming met de Overeenkomst inzake de
erkenning van de studies aan endiplo-
ma’s of graden van instellingen van
hoger onderwijs in de Staten behoren-
de tot de Europese Regio, opgemaakt
te Parijs op 21 december 1979.

Aangezien niet werd onderhandeld
en er nergens sprake is van een aan-
vullende ristornering om de Gewes-
ten toe te laten vanaf 1 juli eerstko-
mende in te staan voor de loonlast en
de werkingsmiddelen van het betrok-
ken personeel, meende de Vlaamse
Executieve dat zij, door het onderte-
kenen van het koninklijk besluit waar-
bij de overheveling van het personeel
van het NIH naar de Gewesten werd
geregeld, ernstig in haar belangen ge-
schaad is. Om die redenen heeft de
Vlaamse Executieve gevraagd, in toe-
passing van artikel 32 6 2 van de Ge-
wone Wet op de Hervorming van de
Instellingen, deze aangelegenheid in
te schrijven op de agenda van het
Overlegcomité Regering-Executie-
ven.

Dit ontwerp van decreet werd door de
Commissie eenparig aangenomen en
met toepassing van artikel 19, punt 8
van het reglement zonder verslag af-
gehandeld.

De algemene bespreking is geopend.

Ik stel vast dat niemand zich voor dit
debat heeft ingeschreven.

Aangezien niemand het woord vraagt,
verklaar ik de algemene bespreking
gesloten.

Artikelsgewijze bespreking

Ik kan aan het geacht lid mededelen
dat bij de uitbouw van de Vlaamse
Huisvestingsmaatschappij belang zal
worden gehecht aan een doeltreffen-
de informatie ten overstaan van de
openbare besturen en de particulie-
ren.

De Voorzitter : Aan de orde is de arti-
kelsgewijze bespreking van het ont-
werp van decreet houdende instem-
ming met de Overeenkomst inzake de
erkenning van de studies aan en diplo-
ma’s of graden van instellingen van
hoger onderwijs in de Staten behoren-
de tot de Europese Regio, opgemaakt
te Parijs op 21 december 1979.

De Voorzitter : Het incident is geslo-
ten.

De Overeenkomst inzake de erken-
ning van studies aan en diploma’s of
graden van instellingen van hoger on-
derwijs in de Staten behorende tot de
Europese Regio, opgemaakt te Parijs
op 21 december 1979, zal volkomen
uitwerking hebben.
De Voorzitter : De artikelsgewijze be-
spreking is gesloten. Wij zullen om 15
uur de hoofdelijke stemming over het
gehele ontwerp van decreet houden.

ONTWERP VANDECREET houdende
instemming met de Overeenkomst in-
zake de erkenning van de studies aan en
diploma’s of graden van instellingen
van hoger onderwijs in de Staten beho-
rende tot de Europese Regio, opge-
maakt te Parijs op 21 december 1979
- 298 (1984-1985) - Nr. 1

Algemene bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is het ont-

ONTWERP VAN DECREET houdende
wijziging van artikel 28 van het decreet
van 20 maart 1984 houdende oprichting
van de Vlaamse Dienst voor Arbeidsbe-
middeling en houdende wijziging van
artikel 7 van het decreet van 20 maart
1984 houdende uitbreiding van de be-

Taken Gewestelijke Comités voor Huisvesting-
Overeenkomst erkenning studies, diploma’s of graden
hoger onderwijs in Europese Regio
Oprichting Vlaamse Dienst voor Arbeidsbemiddeling
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Maatschappij 

Voorzitter

voegdheden van de Vlaamse Dienst
voor Arbeidsbemiddeling
- 306 (1984-1985) - Nrs. 1 en 2

Algemene bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is het ont-
werp van decreet houdende wijziging
van artikel 28 van het decreet van 20
maart 1984 houdende oprichting van
de Vlaamse Dienst voor Arbeidsbe-
middeling en houdende wijziging van
artikel 7 van het decreet van 20 maart
1984 houdende uitbreiding van de be-
voegdheden van de Vlaamse Dienst
voor Arbeidsbemiddeling.

De algemene bespreking is geopend.
De heer Bockstal, verslaggever, heeft
het woord.
De heer G. Verhaegen : De heer Bock-
stal verwijst naar zijn verslag.

De Voorzitter : Vraagt nog iemand het
woord ? (Neen)

Aangezien niemand meer het woord
vraagt, verklaar ik de algemene be-
spreking gesloten.

Artikelsgewijze  bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is de arti-
kelsgewijze bespreking van het ont-
werp van decreet houdende wijziging
van artikel 28 van het decreet van 20
maart 1984 houdende oprichting van
de Vlaamse Dienst voor Arbeidsbe-
middeling en houdende wijziging van
artikel 7 van het decreet van 20 maart
1984 houdende uitbreiding van de be-
voegdheden van de Vlaamse Dienst
voor Arbeidsbemiddeling.

Artikel 1

Dit decreet regelt aangelegenheden
bedoeld in artikel 59bis en artikel
107quater van de Grondwet.

- Aangenomen.

Artikel 2

Aan artikel 28 van het decreet van 20
maart 1984 houdende oprichting van
de Vlaamse Dienst voor Arbeidsbe-
middeling wordt een tweede lid toe-
gevoegd luidend als volgt :
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,,In afwijking van het eerste lid treedt
Hoofdstuk III - Het beheer, van dit
decreet in werking op de dag bepaald
door de Vlaamse Executieve.”

- Aangenomen.

Artikel 3

Aan artikel 7 van het decreet van 20
maart 1984 houdende uitbreiding van
de bevoegdheden van de Vlaamse
Dienst voor Arbeidsbemiddeling
wordt een tweede lid toegevoegd lui-
dend als volgt :

,,In afwijking van het eerste lid treedt
Hoofdstuk III - Het beheer, van het
decreet van 20 maart 1984 houdende
oprichting van de Vlaamse Dienst
voor Arbeidsbemiddeling, in werking
op de dag bepaald door de Vlaamse
Executieve.”

- A a ngenom en.

De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten. Wij zullen om 15 uur de hoof-
delij ke stemming over het gehele ont-
werp van decreet houden.

ONTWERP VAN DECREET houdende
subsidiëring van de VZW  Koninklijke
Maatschappü  voor Dierkunde van Ant-
werpen
- 316 (1984-1985) - Nrs. 1 en 2

Algemene bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is het ont-
werp van decreet houdende subsidië-
ring van de VZW Koninklijke Maat-
schappij voor Dierkunde van Antwer-
pen, waarvan het door de Commissie
gewijzigd opschrift luidt als volgt :
ontwerp van decreet betreffende de
subsidiëring van de VZW Koninklij ke
Maatschappij voor Dierkunde van
Antwerpen.

De algemene bespreking is geopend.

De heer Franck,
het woord.

verslaggever, heeft

De heer B. Franck, verslaggever (op de

tribune) : Mijnheer de Voorzitter, .
mijnheer de Minister, collega’s, dit
ontwerp van decreet heeft betrekking
op de subsidiëring van de Koninklijke
Maatschappij voor Dierkunde van
Antwerpen.

Zoals u weet is de Koninklijke Maat-
schappij voor Dierkunde van Antwer-
pen, de Zoo, met haar 1.200.000 be-
zoekers per jaar, één van de belang-
rijkste culturele, sociale en toeristi-
sche attracties van het land. Deze
maatschappij kampt echter reeds ja-
ren met belangrijke financiële moei-
lij kheden.

Het voorliggend decreet voorziet een
jaarlijkse indexeerbare werkingstoe-
lage van 49,6 miljoen frank - dat is
11,5  procent van de werkingskosten -
een investeringstoelage voor toeristi-
sche uitrusting en een toelage voor de
restauratie van de gebouwen.

Naar aanleiding van de moeilijkheden
die de Zoo kent heeft de Koninklijke
Maatschappij voor Dierkunde van
Antwerpen haar verouderde struc-
tuur, eenNV opgericht volgens de Co-
de Napoleon van 1808, gewijzigd in
een NV naar burgerlijk vennoot-
schapsrecht volgens de wetgeving van
1926 en in een VZW.

Aan de nieuwe NV werden alle onroe-
rende goederen overgemaakt. Deze
werden bij erfpacht aan de VZW gege-
ven die alle personeel onder haar be-
voegdheid heeft en verantwoordelijk
is voor de installatiewerken en de toe-
ristische uitrusting.

Het decreet moet in de toekomst de
Zoo van de ondergang vrijwaren. Er
dient opgemerkt dat de in het decreet
verleende subsidies aan de VZW Ko-
ninklij ke Maatschappij voor Dierkun-
de van Antwerpen niet alleen betrek-
king hebben op de Zoo te Antwerpen
maar eveneens op het domein Planc-
kendael en het natuurreservaat De
Zegge die alle drie van de Koninklijke
Maatschappij voor Dierkunde van
Antwerpen afhangen.

Tijdens de besprekingen in de Com-
missie is er uiteindelijk een belangrij-
ke wijziging aangebracht aan het oor-
spronkelij ke ontwerp-decreet en dit
met betrekking tot de investeringstoe-
lagen voor de restauratiewerken aan

Oprichting Vlaamse Dienst voor Arbeidsbemiddeling
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Franck

de geklasseerde gebouwen

In het ontwerp-decreet van de Execu-
tieve was vermeld dat de Vlaamse Ge-
meenschap voor honderd procent de
investeringswerken op zich zou ne-
men. In de Commissie werd opge-
merkt dat dit een precedent zou
scheppen dat in tegenstelling is met
het decreet betreffende de restauratie
van en investeringen voor geklasseer-
de gebouwen. Ter zake is de normale
verdeelsleutel : zestig procent voor de
Vlaamse Gemeenschap, vijftien pro-
cent voor de Provincie, vijftien pro-
cent voor de Gemeente, en tien pro-
cent voor de eigenaar.
Naar aanleiding van de bespreking in
de Commissie werd uiteindelijk be-
slist dat de Vlaamse Executieve het
ontwerp zou amenderen, wat ook is
gebeurd, waarbij de tien procent die
normaal ten laste vallen van de eige-
naar, gezien de financiële moeilijkhe-
den van de VZW Koninklijke Maat-
schappij voor Dierkunde van Antwer-
pen, door de Vlaamse Gemeenschap
zouden worden gedragen terwijl de
vijftien procent die normaliter ten las-
te van de Provincie en de Stad vallen
ook door hen worden gedragen.
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, collega’s, ik meen dat hier-
mee het essentiële betreffende dit
ontwerp van decreet is gezegd. (Ap-
plaus)
De Voorzitter : De heer Van Elewyck
heeft het woord.
De heer J. Van Elewyck (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, heren
Ministers, geachte collega’s, het ligt
voor de hand dat ook onze fractie dit
ontwerp van decreet zal goedkeuren.

Ik wil de Minister maar éénvraag stel-
len. Beschikt hij over de kredieten om
de toelagen waarover het decreet han-
delt uit te keren, en aldus waar te ma-
ken wat hij beloofde aan de Zoo ?

Minister K. Poma : Bedoelt u de wer-
kingskredieten of de investeringskre-
dieten ?

De heer J. Van Elewyck : Ik bedoel ze
allebei.

Beschikt de Minister over die kredie-

ten, en zo ja, op welke posten van de
begroting staan ze ingeschreven ?

De Voonitter : De heer D esutter heeft
het woord.

De heer E. Desutter (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, heren Minis-
ters, geachte collega’s, eerst en vooral
wens ik de verslaggever te feliciteren
met het zeer uitvoerig, uitgebreid en
correct verslag van de werkzaamhe-
den in onze Commissie.

Mijnheer de Minister, het is vanzelf-
sprekend dat ook onze fractie dit de-
creet zal goedkeuren. Ik hoop dat de
goedkeuring eenparig kan zijn, zoals
in de Commissie, want het gaat hier
over één van de belangrijkste culture-
le, toeristische en sociale attracties
van het land.

Ik wil niet nalaten hier mijn bezorgd-
heid uit te drukken - wat reeds in de
Commissie uitvoerig werd gedaan -
over een trend die wij herhaaldelijk
terugvinden in deze Vlaamse Raad.
Wij hebben de indruk - het zal uiter-
aard maar een indruk zijn - dat de
Stad Antwerpen nogal gemakkelijk
zijn lïnanciële lasten naar de Vlaamse
Gemeenschap schuift. Er werd ter za-
ke reeds verwezen naar het Ballet, de
Symfonie, de Opera, de Singel, en zo
meer. Ik kan mij niet van de indruk
ontdoen dat het ook hier gaat om een
instelling waarvan de Stad de lasten
naar de Vlaamse Gemeenschap
schuift. Maar wat meer is, wij zijn ook
de mening toegedaan dat de StadAnt-
werpen zelf te weinig inspanningen
deed om de Zoo van het faillissement
te redden. Wij dachten trouwens ook
dat de Provincie ter zake een belang-
rijkere rol had te spelen.

Wij stellen vast dat in andere Provin-
cies de steden en provinciale overhe-
den in bepaalde aangelegenheden
grotere inspanningen doen om bedrij-
ven in moeilijkheden te redden.

Mijnheer de Minister, als tweede op-
merking herhaal ik wat ik reeds in de
Commissie heb gezegd. Ik ben name-
lijk persoonlijk de mening toegedaan
dat de Zoo als dusdanig niet in een
stadscentrum kan behouden blijven.
Men kan er bepaalde kleinere dier-
soorten behouden, maar grotere die-
ren die meer ruimte nodig hebben, en

ook meer afval achterlaten, horen be-
ter thuis in een gezonder milieu. Hier
denken wij aan Planckendael, waar
ook betere parkeermogelij kheden
zijn - één van de problemen van de
Zoo van Antwerpen - en waar men
het voor de bezoekers heel wat aan-
trekkelij ker kan maken

Ik ben ervan overtuigd dat in de toe-
komst met deze twee beschouwingen
rekening zal worden gehouden. Dit
belet niet dat wij dit decreet met een
zeker getemperd enthousiasme zullen
goedkeuren.

De Voorzitter : Minister Poma heeft
het woord.

Minister K. Poma (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, dames en he-
ren, ik houd eraan in de eerste plaats
de verslaggever te danken voor zijn
uitstekend verslag. Ik stel ook met ge-
noegen vast dat de eensgezindheid
waarmede de Commissie dit ontwerp
van decreet heeft goedgekeurd, ook in
de Openbare Vergadering zal worden
gevonden, al zullen sommigen met
laaiend enthousiasme en anderenmet
getemperd enthousiasme dit ontwerp
van decreet goedkeuren Wat het ge-
temperd enthousiasme betreft, moet
ik er de mensen van de kust toch op
wijzen dat zij moeten begrijpen dat
niet al onze investeringen op het ge-
bied van toerisme aan West-Vlaan-
deren moeten ten goede komen, maar
dat ook andere delen van het land
daarvan moeten kunnen genieten

De heer E. Desutter : Mijnheer de Mi-
nister, u mag ook niet vergeten dat de
kuststeden een grotere inspanning
doen op het gebied van toerisme dan
de Stad Antwerpen voor de Zoo.

Minister K. Poma : Wat de subsidië-
ring betreft, moet ik u toch doen op-
merken dat het hier gaat om een ge-
klasseerd monument maar dat hier
wordt afgeweken van de algemene re-
gel dat de overheid voor honderd pro-
cent subsidieert. Oorspronkelijk werd
voorgesteld dat de Vlaamse Gemeen-
schap de subsidiëring volledig voor
haar rekening zou nemen. De Vlaam-
se Executieve was het daarover trou-
wens eens. De Commissie heeft uit-
eindelijk die regeling betwist en be-
sliste dat de Vlaamse Gemeenschap
maar voor 70 procent zou subsidiëren.
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Poma

Dit is voor mijn begroting een zeer
goede zaak en ik dank dan ook de le-
den van de Commissie omdat zij aldus
op mijn begroting middelen hebben
vrijgemaakt voor andere doeleinden
op het vlak van het toerisme.

Ik ben het volkomenmet u eens dat de
Stad en de Provincie ter zake een in-
spanning moeten doen. De idee om
Stad en Provincie uit te schakelen
komt niet van mij. Ze werd weerhou-
den in de werkgroep die men zeker
niet van Antwerps chauvinisme kan
beschuldigen.

De heer Van Elewyck heeft vragen ge-
steld over de werking en over de sub-
sidiëring inzake titel II. Voor de wer-
king is een bedrag van 49,6 miljoen
frank op de begroting uitgetrokken.
Dit schept geen problemen. Wat de
subsidiëring inzake titel II betreft,
zullen wij ter gelegenheid van de bud-
getcontrole middelen, die oorspron-
kelijk waren bestemd voor de uitvoe-
ring van bepaalde werken die echter
nog niet kunnen worden uitgevoerd
zoals de bouw van een museum voor
hedendaagse kunst die door allerlei
omstandigheden grote vertraging op-
loopt en in 1985 niet van start zal kun-
nen gaan, worden overgeheveld naar
de Zoo.

Inderdaad, bij de budgetcontrole
komt dit probleem in orde. Trouwens,
mijnheer Van Elewyck, bij de budget-
controle is in de allereerste plaats
overeengekomen dat elke Gemeen-
schapsminister binnen zijn begroting
moet switchen indien blijkt, zoals nu
het geval is, dat wat vorig jaar werd ge-
pland door allerlei omstandigheden
niet verloopt zoals voorzien en dat be-
paalde bedragen, die op de ene post te
weinig zijn en op een andere post te-
veel, mogen worden overgeheveld.
Dit levert voor de begroting in haar
geheel en voor de Minister in kwestie
geen enkel probleem op, aangezien
het om overhevelingen binnen de ei-
gen begroting gaat.

De heer J. Van Elewyck : Ik stel met
voldoening vast dat u hier verklaart
voor de toelage op de werkingskosten,
die 49,5 miljoen frank bedragen, kre-
dieten beschikbaar te hebben. Ik
vraag u niet alle posten van uw begro-
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ting uit het hoofd te kennen ; ik wil u
alleen vragen mij naderhand, desge-
vallend schriftelijk, mede te delen in
welk artikel van de begroting dit be-
drag is terug te vinden.

Artikel 3

Minister K. Poma : Ik zal u deze gege-
vens over vijf minuten mededelen.

0 1. De totale financiële tegemoetko-
ming in de activiteiten die door de
VZW KMDA worden uitgeoefend in
de aangelegenheden die tot de be-
voegdheid van de Vlaamse Gemeen-
schap behoren, omvat gelijktijdig :

De heer J. Van Elewyck : Ik ben u hier-
voor zeer erkentelijk.

Minister K. Poma : Ik meen op de vra-
gen die mij werden gesteld te hebben
geantwoord. Ik verklaar mij volledig
akkoord met het verslag. Bijgevolg
vraag ik dit decreet te willen goedkeu-
ren. Inderdaad, het gaat om een red-
dingsplan voor de Antwerpse Zoo.

De Voorzitter : Vraagt nog iemand het
woord ? (Neen)

a) de jaarlijkse toekenning van een ba-
sistoelage voor de werking van
49.600.000 frank. .Dit bedrag wordt
jaarlijks aangepast op grond van de
procentuele verandering van de ge-
middelde index van de consumptie-
prijzen voor het voorgaande jaar ;

Aangezien niemand meer het woord
vraagt, verklaar ik de algemene be-
spreking gesloten.

b) de jaarlijkse toekenning van inves-
teringstoelagen, voor de restauratie
en de toeristische uitrusting, op basis
van een door de Vlaamse Executieve
goedgekeurd vijfjarenplan waarvan
de krediettranches ingeschreven wor-
den onder 2 afzonderlijke artikelen
van de begrotingstabel.

Artikelsgewijze bespreking

De Voorzitter : Aan de orde is de arti-
kelsgewijze bespreking van het ont-
werp van decreet betreffende de sub-
sidiëring van de VZW Koninklijke
Maatschappij voor Dierkunde van
Antwerpen.

De tekst aangenomen door de Com-
missie wordt als basis voor de bespre-
king genomen.

Artikel 1

Onverminderd de toepassing van de
regels inzake subsidiëring van de toe-
ristische uitrusting neemt de Vlaamse
Gemeenschap in afwijking van de in
het decreet van 17 november 1982
houdende bekrachtiging van het be-
sluit van de Vlaamse Executieve tot
bepaling voor het Nederlands taalge-
bied van de verdeling der kosten voor
werken aan beschermde monumen-
ten, andere dan gebouwen bestemd
voor een erkende eredienst, semina-
ries en pastorieën, bepaalde subisdie-
percentages, het aandeel van de eige-
naar in de uitgaven betreffende res-
tauratie van beschermde monumen-
ten te harer laste.

Dit decreet regelt een aangelegenheid
bedoeld in artikel 59bis van de Grond-
wet.

6 2. De uitkering van de totale finan-
ciële tegemoetkoming voorzienonder
6 1, is afhankelijk van

- Aangenomen.

Artikel 2

- de uitvoering door de VZW KMDA
van het op 24 april 1985 door de
Vlaamse Executieve goedgekeurde
herstelplan ;

Met ingang van het begrotingsjaar
1985 verleent devlaamse  Executieve,
onder de bij of krachtens dit decreet
bepaalde voorwaarden, aan de VZW
Koninklijke Maatschappij voor Dier-
kunde van Antwerpen, in afkorting
K.M.D.A. de gemeenschapstoelagen
zoals bedoeld in artikel 3.

- het sluiten tussen de Vlaamse Exe-
cutieve en de VZW KMDA van een ,
overeenkomst omtrent de aanwijzing
van een vertegenwoordiger van de
Vlaamse Executieve in de schoot van
de organen van de VZW en diens toe-
zicht op dezer beslissingen.

- Aangenomen. - Aangenomen.
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Artikel 4

Onder de bij besluit van de Vlaamse
Executieve bepaalde voorwaarden
kunnen op de toelagen bedoeld in ar-
tikel 3, 0 1, a) voorschotten worden
verstrekt.

- Aangenomen.

Artikel 5

De wets- en reglementsbepalingen
omtrent de controle op de toekenning
en de aanwending van toelagen zijn
mede van toepassing op de toelagen
bedoeld in dit decreet.

- Aangenomen.

De artikelsgewijze bespreking is ge-
sloten. Wij zullen om 15 uur de hoof-
delij ke stemming over het gehele ont-
werp van decreet houden.

INTERPELLATIES (R.v.O. art. 67)

Interpellatie van de heer J. De Mol tot
de heer P. Akkermans, Gemeenschaps-
minister van Ruimtelijke Ordening,
Landinrichting en Natuurbehoud, over
de bescherming van de vos in Vlaande-
ren

De Voonitter : Aan de orde is de inter-
pellatie van de heer J. De Mol tot de
heer P. Akkermans, Gemeenschaps-
minister van Ruimtelijke Ordening,
Landinrichting en Natuurbehoud,
over de bescherming van de vos in
Vlaanderen.

De heer De Mol heeft het woord.

De heer J. De Mol (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, over de vos
bestaan heel wat uiteenlopende me-
ningen, meestal gebaseerd op voor-
oordelen en door jagers in stand ge-
houden legendevorming. Het enige
wat de meeste mensen van de vos den-
ken te weten, is vaak dat hij voorna-
melij k leeft van gestolen kippen hoe-
wel alle onderzoeken van maaginhou-
den en uitwerpselen van de vos-

sen het tegendeel bewijzen. Het feit
dat de vos nog steeds heel het jaar be-
jaagd wordt, betekent dat men hem
ten onrechte nog steeds als schadelijk
jachtwild aanziet. Naast het aanhalen
van de kippendieflegende wordt door
voorstanders van de vossenjacht
meestal verwezen naar de rol die de
vos speelt bij het overdragen van
hondsdolheid en de zogenaamde na-
delige invloed die hij heeft op het
wildbestand. Wij willen al deze argu-
menten weerleggen in onze interpel-
latie, zodat op basis van rationele, we-
tenschappelij ke argumenten wordt
aangetoond dat de vos in bepaalde ge-
bieden moet beschermd worden aan-
gezien hij het natuurlijk evenwicht en
de jacht meer dient dan schade berok-
kent.

Opvallend bij alle degelijke studies
over de vos is dat de vos in werkelijk-
heid niet de gevaarlijke rabiesver-
spreider is zoals de jagers hem graag
afschilderen. Van verspreiding van
het rabiesvirus in Vlaanderen is zelfs
geen sprake, aangezien dit virus zich
onder de lijn Samber-Maas situeert.
Het is dringend noodzakelijk dat in
het jachtbeleid rekening wordt gehou-
den met deze meer genuanceerde be-
nadering van de rabiesverspreiding.

De door jagers aangehaalde argumen-
ten zijn subjectief en reeds lang ach-
terhaald. Eigenaardig genoeg worden
ze nog steeds gehanteerd, zelfs door
leden van de Vlaamse Hoge Jacht-
raad. Ondanks de gefundeerde en ge-
documenteerde argumentatie van na-
tuurbeschermingszijde wordt het be-
leid nog steeds gebaseerd op de verou-
derde ongefundeerde argumenten uit
de jagerswereld. Het is een publiek
geheim dat enkele bekende figuren
uit de jagerswereld reeds geruime tijd
sterke druk uitoefenen om de jacht op
de vos zelfs te verscherpen. Meer be-
paald de vossen in het Meerdaalwoud
zouden moeten afgeschoten worden.
Om hun doel te bereiken laten de
voorstanders van de vossejacht geen
middel onbenut, zoals de persoonlijke
bedreigingen die natuurbeschermers
ontvingen, bewijzen. Een recente uit-
spatting van deze bedreigingen vin-
den we terug in een anonieme brief
van het zogenaamde Anti-Vulpes-
Front, waarin in een agressief scheld-
proza gedreigd wordt met het om-

brengen van precieze aantallen be-
schermde vogels voor elke actie of elk
woord dat ergens ten gunste van de
bescherming van de vos vernomen
wordt.

De heer E. Desutter : U kan niet zeg-
gen dat een brief anoniem is als u te-
gelij kertijd zegt waar hij vandaan
komt.

De heer J. DeMol  : Hij is van het zoge-
naamde Anti-Vulpes-Front.

De heer E. Desutter : U zegt dat de
brief anoniem is.

De heer J. De Mol : Dat betekent niet
dat niet kan worden teruggevonden
wie hem geschreven heeft.

De heer E. Desutter : Het gaat niet op
te spreken over een anonieme brief en
tegelijkertijd te zeggen waar hij van-
daan komt.

De heer J. De Mol : Om de vossejacht
in het Meerdaalwoud te kunnen ver-
antwoorden, argumenteren jagers dat
deze vossen rooftochten houden on-
der de neerhofdieren van de omlig-
gende boerderijen. Het is typerend in
deze kwestie dat onder de jagers een
afspraak bestaat geschoten vossen
niet in te leveren voor de uitgeschre-
ven premies omdat op die manier de
maaginhouden van de geschoten vos-
sen zou kunnen gecontroleerd wor-
den. Bij na geen aspect van de vos is zo
dikwijls onderzocht als het door hem
genuttigde voedsel, juist om de voor-
stelling van de vos als neerhofterrorist
te kunnen bevestigen of ontkrachten.
Aangezien de resultaten van deze on-
derzoeken er éénduidig op wijzen dat
de vos quasi nooit neerhofdieren gaat
roven, pogen de jagers verdere analy-
ses van de maaginhouden van vossen
met alle middelen tegen te gaan.

Bij de bevoegde overheidsinstanties
zijn in Vlaanderen geen schadegeval-
len bekend die met zekerheid aanvos-
sen toe te schrijven zijn De onderzoe-
kers die in 1982-1983 de populatie in
het Meerdaalwoud onderzochten en
die de meeste omwonenden onder-
vraagd hebben, bevestigen dat de vos-
senpopulatie er zeker niet uit zijnvoe-
gen barst en zij noteerden slechts spo-
radisch een schadegeval van pluim-
vee, waarbij evenwel nooit de vos met
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zekerheid als boosdoener kon worden
aangewezen. De aard van het vosse-
voedsel is afhankelijk van de beschik-
baarheid, met andere woorden het
aantal dieren van een bepaalde prooi-
diersoort. De predatie richt zich daar-
enboven op de zieke, verzwakte of
jonge dieren, die talrijk voorkomen.
Voor de vossen in het Meerdaalwoud
bestaat het voedselaanbod vooral uit
woelmuizen en konijnen. In mindere
mate behoren vogels, fruit en aas
eveneens tot het normale voedselaan-
bod. Deze voedselanalyse bevestigt
de resultaten uit andere landen, waar
het hoofdvoedsel naargelang het ge-
bied uit woelmuizen, veldmuizen of
konijnen bestaat. Er bestaan ook ver-
schillen naargelang het seizoen, ter-
wijl zeldzame diersoorten praktisch
nooit bejaagd worden door de vos.

Het spreekt vanzelf dat de resultaten
van onderzoeken naar het voedsel-
aanbod van land tot land verschillen
aangezien de fauna en de flora nu een-
maal overal anders zijn. De vos dankt
zijn ruime verspreiding aan het feit
dat hij zeer flexibel is ten aanzien van
zijn voedsel. Alle onderzoekingen in
Amerika en Europa leiden echter tot
dezelfde conclusie, namelijk dat de
vos in de eerste plaats predator is van
kleine zoogdieren, voornamelijk
knaagdieren zoals muizen en haas-
achtigen. Dit menu vult hij eventueel
nog aan met fruit en insekten. Ook
van kadavers is hij niet vies, wanneer
hij deze te pakken kan krijgen. Verder
neemt hij in het broedseizoen wel
eens op de grond nestelende vogels en
hun eieren als hun populatie erg dicht
is.

Na dit overzicht van de spijskaart van
de vos moeten we toch even stilstaan
bij het onderdeel gevogelte, daar de
consumptie van kippen, fazanten en
patrijzen toch een van de redenen
vormt waarom de meeste boeren en
jagers de vos als een ongenadig rover
trachten af te schilderen. De onder-
zoeksresultaten in het Meerdaalwoud
geven aan dat slechts 4 tot 17 procent
van de voedselverdeling van de vos uit
vogels bestaat. Bovendien is dit aan-
deel van vogels in de voedselverdeling
erg gediversifïeerd, maar bevat het
vooral bosduiven en eenden Vogels
worden vooral gevangen tijdens het
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broedseizoen. Grondbroedende vo-
gels zijn dan een gemakkelijke prooi
en de jongen vormen een extra voed-
selbron. Vossen grijpen dan grotere
prooien omdat ze zelf meer voedsel
nodig hebben voor het grootbrengen
van hun jongen.

Jagers krijgen hun informatie door-
gaans niet uit het napluizen van keu-
tels en het analyseren van maaginhou-
den. Zij gaan af op wat ze aantreffen
bij burchten, en bijna elke jager weet
wel te vertellen dat hij daar resten van
hoenders heeft zien liggen Uit onder-
zoeken die al meer dan zestig jaar ge-
daan worden blijkt duidelijk dat de
prooiverhoudingen die tussen de res-
ten aan de vosseburchten gevonden
worden niet representatief zijn voor
de mate waarin ze door de vos gegeten
worden. Integendeel liggen daar
meestal de minst gewaardeerde
prooien. Zelden treft men er de zozeer
begeerde veldmuis aan ; die ziet men
alleen veel in de maag en uitwerpse-
len Daar komt nog bij dat knaagdie-
ren doorgaans met huid en haar wor-
den verslonden, terwijl van de vogels
de vleugels worden versmaad, zodat
ze blijven liggen. Zo’n vleugel kan
heel lang, soms wel enkele jaren bij
een burcht blijven liggen, zodat hij
hele legers jagers het zogenaamde be-
wijs levert dat de vos een echte hoen-
dermoordenaar is. Experimenten bij
vossen in gevangenschap hebben ove-
rigens aangetoond dat ze altijd de
voorkeur geven aan haarwild boven
vederwild. Ook uit de tabellen in de
omvangrijke literatuur blijkt dat vo-
gels slechts een gering percentage van
het voedsel uitmaken, en van dat per-
centage zal dan nog een groot deel
worden uitgemaakt door kadavers.

Ik hoop u met deze wetenschappelij ke
argumenten overtuigd te hebben dat
de vos in het algemeen en de beperkte
populatie in het Meerdaalwoud in het
bijzonder geen enkele concurrentie
vormt voor de jagers, zodat alle argu-
menten ter zake geen enkele waarde
hebben Tenzij onze dappere jagers-
gilde zich natuurlijk geroepen zou
voelen tot het jaarlijks afschieten van
duizenden woelmuizen, het favoriete
vossemenu bij uitstek.

Een betere kennis van de levenswijze
en het nut van de vos roepen onmid-

Bescherming vos in Vlaanderen

dellijk een aantal vragen op naar uw
beleid toe. Acht u dan ook het mo-
ment niet aangebroken om u grondig
te informeren en te documenteren
over de rol van de vos en om nuchtere
wetenschappelijke onderzoeksresul-
taten in uw beleidsbepalingen te laten
doorwegen in plaats van open te staan
voor niet belangloze en emotionele
argumenten ?

In de meeste Vlaamse streken is de
vos een zeldzame verschijning en is
de jacht op dit dier in geen geval ver-
antwoord. In het Meerdaalwoud wer-
den in 1982-1983 vijf vosseburchten
geteld met in totaal waarschijnlijk 17
vossen. Dit is een populatiedichtheid
van 0,25 tot 0,15 nesten per km2, of 1
vos per 120 ha.

Volgens jagers zouden er in Meerdaal
40 vossen zitten. Dit is zeker sterk
overdreven aangezien het gebied
daarvoor veel te klein is en een vos-
senpopulatie - dat is algemeen be-
kend - zelfregulerend is. Jagers ko-
men dikwijls aan gigantische popula-
tiedichtheden door geen rekening te
houden met zowel de onnatuurlijke
als de natuurlijke sterfte bij vossen.
De natuurlijke sterfte bedraagt bij
volwassen vossen van 38 tot 43 pro-
cent gemiddeld en bij onvolwassen
vossen zelfs 67 procent gemiddeld.

Gelukkig kan de vos zich aan versto-
ring en het voedselaanbod aanpassen
door een natuurlijke aanpassing van
de nestgrootte. Bij een stabiele popu-
latie die niet verstoord wordt door ra-
bies of speciale controlemaatregelen,
wordt jaarlijks twee derde van de
maximale populatie na voortplanting
gedood door ziektes en ongelukken,
zodat tegen de volgende voortplan-
tingscyclus opnieuw het vorige popu-
latiepeil voor de voortplanting bereikt
wordt.

Precieze gegevens over het voorko-
men van de vos in Vlaanderen zijn
niet bekend. Uit de enquête die in
1981 door het toenmalige bestuur van
Waters en Bossen, nu de Dienst
Groenbeheer, werd gehouden, blij kt
dat de vos in lage populatiedichthe-
den wordt gevonden boven de lijn
Lommel-Hasselt-Waremmes-Nijvel-
Bergen In Limburg geldt hij slechts
plaatselijk als algemeen. Het afschot
ligt in België, met ongeveer 6000 vos-

1108



Pomo 
	

W. 

(PVV) 

De Mol

In een dringende vraag tot Minister K. Porna (PVV) peilt Senator IV. Seeuws (SP) de
reddingsmogelijkheden voor het musical-theater Arena. Nadien ondervroeg hij ook
nog Minister J. Buchmann (Pm over de taken van de Gewestelijke Comités voor de
Huisvesting

sen per jaar, hoger dan in Nederland,
tussen de 4.000 en de 5.000 vossen,
dat een vergelijkbare vossenpopulatie
heeft. Het is dan ook noodzakelijk om
net als enkele jaren terug de jacht op
de vos te staken in de Provincies Oost-
en West-Vlaanderen en Antwerpen
evenals de Provincies waar de vos eer-
der zeldzaam is.

De huidige jacht op de vos werkt tal-
rijke misbruiken in de hand. De vos-
sejacht wordt door de jagers als een
winstgevende bedrijvigheid gezien in
crisistijden. Het premiestelsel - dat
evenwel niet onder uw bevoegdheid
valt - is hier niet vreemd aan. Belang-
rijker evenwel is dat jaarlijks talrijke
vossejongen uitgegraven worden en
volwassen vossen bij hun burcht ge-
dood worden. Ze belanden bij een
dierenopzetter en worden tegen woe-
kerprijzen verkocht. Dat is de winst-
gevende bezigheid. Klachten van vos-
senbeschermers zijn onbestaande ge-
zien de huidige jachtopeningsbeslui-
ten deze praktijken toelaten. Hebt u
reeds overwogen dergelijke wantoe-
standen te verhelpen door een
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schoontijd voor de vos in te stellen ge-
durende de tijd dat zij jongen hebben
en dus erg kwetsbaar zijn ? Aangezien
de jongen geworpen worden tussen
half maart en half april, en ze volledig
van de moeder afhankelijk blijven tot
eind mei, eind juni is een schoontijd
voor de vossejacht van 1 maart tot en
met 31 juli wel de minste maatregel
die moet genomen worden.

Verder is het aangewezen de jacht op
de vos aan een strenge controle te on-
derwerpen, bijvoorbeeld door een
vergunningsstelsel in te voeren en de
jacht op vossen in de staatsdomeinen
uitsluitend aan beambten van Waters
en Bossen over te laten. Bent u van
plan deze noodzakelijke maatregel te
treffen ? Buitenlandse onderzoeken,
onder meer in Zweden en Engeland,
tonen aan dat heel wat vossen ziek ge-
schoten worden door onvoldoende ge-
schoolde jagers. Voor een praktijk-
voorbeeld in Vlaanderen kan ik ver-
wijzen naar de Zegge waar bijna alle
vossen schotwonden vertonen. De
enige afdoende jachtmethode voor de
vossejacht is eigenlijk de loerjacht,

Bescherming vos in Vlaanderen

waarbij met een zwaar kaliber vanop
korte afstand door een ervaren jager
op een goed zichtbare vos wordt ge-
schoten, elementen die meestal niet
aanwezig zijn. Bent u van plan de vos-
sejacht zodanig te reglementeren dat
alleen op deze efficiënte wijze op een
beperkte schaal kan gejaagd worden ?

Wat meent u verder te ondernemen
tegen de ongefundeerde hetze die ten
nadele van de vos wordt gevoerd ? Ik
stel mij daarbij de vraag of u uw dien-
sten hebt belast met een onderzoek
naar het Anti-Vulpes-Front dat dreigt
heel wat beschermde diersoorten uit
te roeien ? De schandalige tekst van
het Anti-Vulpes-Front waarin hun
,,vergeldingstarief voor de Benelux”
wordt uiteengezet voor elke actie en
elk woord ten gunste van de vos moet
op zich al een voldoende aanleiding
zijn tot een diepgaand onderzoek naar
de initiatiefnemers van dit Front en
hun werkelijke moedwillige vernieti-
ging van de beschermde fauna en flora
in onze streken.

Wij zijn ervan overtuigd dat de vos
zelf moet worden beschermd als een
nuttig roofdier. Uit de eerste resulta-
ten van het onderzoek in het Meer-
daalwoud blijkt dat de vos geen nega-
tieve invloed heeft op zijn prooidie-
ren. Evenmin blijken er gefundeerde
klachten van pluimveeroof te zijn. De
kans dat fazanten als prooidieren gaan
fungeren, wordt natuurlijk wel groter
als men, ten behoeve van de jacht,
overal in grote aantallen gekweekte
fazanten gaat uitzetten. Dan ontstaan
onnatuurlijk grote populatiedichthe-
den van deze vogel, terwijl ze ook ver-
schijnen in biotopen waar ze normaal
niet voorkomen, zodat ze, met name
bij het broeden, niet genoeg dekking
vinden. Wanneer de vos iedere keer
struikelt over een halftamme fazant is
het wel waarschijnlijk dat hij er af en
toe ook een consumeert. Het valt
moeilijk aan te nemen dat jagers er
zelf niet van bewust zijn dat het hun
eigen onnatuurlijke uitzetpraktij k van
wild is, die ertoe leidt dat er af en toe
eens een fazant in vossemagen ver-
dwijnt. Zelfs in deze omstandigheden
is de consumptie van jachthoenders
door de vos nog zeer miniem. Verder
is het vossenbestand zo laag dat glo-
baal gezien onmogelijk ernstige scha-
de aan jachtwild kan worden aange-
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richt. Voor 1984 werden in het Meer-
daalwoud vijf vossenesten genoteerd,
berekend op een oppervlakte van ten-
minste 2.000 ha. Dit ligt onder het ge-
middelde van het vossenbestand dat
dit gebied kan dragen. Acht u dat het
verder niet bejagen van de vos in het
Meerdaalwoud in een dergelijke si-
tuatie overbodig en onnuttig is ?

U hebt zelf in uw antwoord op een vo-
rige interpellatie gezegd dat het aantal
vossen in 1984 is afgenomen. Zelfs
een gecontroleerde bejaging van de
vossen voor het volgende jachtsei-
zoen is met deze gegevens voor ogen
en gezien de zelfregulering van het
vossenbestand, niet nodig. Ik heb in
mijn betoog uiteengezet dat de vos
zich meestal tevreden stelt met klei-
nere dieren, en dus niet in concurren-
tie komt met de jagers, dat hij hele-
maal niet de gevaarlijke rabiesver-
spreider is zoals dikwijls verteld
wordt, en dat het totale Vlaamse vos-
senbestand op natuurlijke wijze laag
blijft. Op basis van deze wetenschap-
pelijke gegevens zou uw beleid een
nieuwe filosofie ten opzichte van de
vos moeten hanteren, namelijk een fï-
losofie waarin de vos als een nuttig
predator beschouwd wordt die in be-
paalde gevallen beschermd moet wor-
den. Daarvoor willen wij hier dan ook
pleiten. (Applaus bij de W)

De Voonitter : De heer Geyselings
heeft het woord.

De heer F. Geyselings (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, door on-
verstandig en onbesuisd menselijk in-
grijpen geraakt de natuur steeds meer
uit haar evenwicht. Ingevolge ontbos-
singen, het permanent verstoren en
zelfs het klakkeloos vernietigen van
landschapsdelen en zeldzame bioto-
pen, worden allerlei diersoorten ver-
jaagd en verdwijnen tevens tientallen
plantensoorten. Als gevolg van her-
haalde en milieuverstorende ingre-
pen, worden we thans jaarlijks gecon-
fronteerd met enorme spreeuwenpo-
pulaties die voor de kersenteelt een
plaag maar voor de landbouw een ze-
gen zijn

Had de mens de roofvogels niet neer-
geschoten en daarenboven wat meer
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aandacht opgebracht voor het leef- en
broedgebied van deze vogels, die een
onmiskenbare schakel zijn in de na-
tuurketen, dan zouden we thans het
probleem van de spreeuwenoverbe-
volking niet als dusdanig kennen.

Na zoveel kennis en ervaring zouden
we eindelijk moeten weten dat in de
natuur niets overbodig is, dat alles wat
daarin voorkomt een rol te vervullen
heeft. Zelfs een strontvlieg levert nut-
tig werk in ons leefmilieu. Pas wan-
neer een schakel uit het geheel wordt
gerukt, dan ontstaan er na een tijd
problemen.

Zal er wat met de roofvogels is ge-
beurd zich nu herhalen met de vos,
die in West-Europa bekend staat als
één van de grootste landroofdieren ?
Het voedsel van de vos bestaat vooral
uit kleine knaagdieren, konijnen, vo-
gels, vruchten en insekten Ecolo-
gisch gezien is de vos dus van onschat-
bare waarde.

Mevrouw G. Devos  : Dat is echt waar.
(Gelach)

De heer F. Geyselings : Zijn rol is van
enorm belang voor het instandhou-
den van het evenwicht in de knaagdie-
renpopulatie. Deze waarde wordt ech-
ter door een aantal belanghebbenden
niet begrepen, noch gewaardeerd. Het
zijn zij die de vos in zijn bestaan be-
dreigen. Om hen terwille te zijn verle-
nen de nationale en plaatselijke over-
heden premies om de nuttige vos uit
te roeien. De vos zou drager zijn van
de gevreesde hondsdolheid wat vinnig
wordt tegengesproken door de vereni-
ging ,,Nationale Campagne B escher-
ming Roofdieren” die van mening is
dat de woelmuis de belangrijkste ra-
biesdraagster is. Het is gemakkelijker
de vos aan te pakken dan de ongrijp-
bare woelmuis die zich verbergt in
fruit- en landbouwgronden.

Hoe meer de vijand van de woelmuis,
namelijk de vos, wordt bejaagd of ver-
gast, des te veiliger wordt het terrein,
en dus ook het leven van de woelmuis
en tientallen andere knaagdieren,
waaronder de konijnen, waardoor
nieuwe problemen, zoals we dat nu
kennen met de spreeuwen, zullen ont-
staan. Dat zal dan invele gevallen nut-
tig zijn voor de leveranciers en produ-
centen van bestrijdingsmiddelen.

Bescherming vos in Vlaanderen

Omdat de vos met de verspreiding van
hondsdolheid in verband wordt ge-
bracht, worden ze uit hun hol gegra-
ven, of met klemmen gevangen, neer-
geschoten of vergiftigd met aas. Bij al
deze bestrijdingsmiddelen - met in-
begrip de vergassingsmethodes - val-
len ook vaak slachtoffers van zeldza-
me en beschermde dieren, zoals das-
sen en steenmarters.

Het is overigens niet aangetoond dat
een intensieve bestrijding van vossen,
hondsdolheid buiten de grenzen
houdt. In België, aldus de grote Ne-
derlandse Larousse Encyclopedie -
boekdeel leefmilieu dat onlangs te
koop werd aangeboden - waar de be-
strijding van de vos nog veel intensie-
ver is dan in Nederland, is hondsdol-
heid tot bij Brussel doorgedrongen,
terwijl inNederlandvrijwe1  alle geval-
len tot het grensgebied met de Bonds-
republiek beperkt zijn gebleven.

Mijnheer de Minister, vaak wordt be-
weerd dat de vos een rover van pluim-
vee zou zijn. Dit komt echter zeer wei-
nig voor en dit probleem kan voor een
groot deel voorkomen worden door :

- ten eerste, het niet verder vernieti-
gen van de voedselbronnen en het
leefmilieu van de vos die de voorkeur
geeft aan een afwisselend landschap
met open veld, waarin hij kan foerage-
ren. Dus stop aan de landschaps-  en
voedselvernietigende ruilverkave-
lingswoede.

Ten tweede, door de hokken van
pluimvee goed af te sluiten, waardoor
plundering wordt voorkomen.

Collega’s, in gebieden waar niet op
vossen wordt gejaagd, blijft de stand
op hetzelfde peil waardoor het argu-
ment van de jagers, met name beper-
king van de aantallen, niet vanuit de
praktijk wordt bevestigd.

De vraag bij dit alles is welke de pre-
cieze reden mag zijn waarom premie-
jagers worden ingezet om de vos uit te
moorden. Is het de hondsdolheid en/
of is het om de jagers te plezieren die
in de vos een flinke concurrent zien ?
Zoals het vaak in deze verloederde en
corrupte maatschappij gebeurt, is het
niet te verwonderen dat ook in dit ge-
val men het kind een naam geeft om
het doel te bereiken.
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De spreeuwen die niet meer bedreigd
worden door roofvogels en daardoor
een plaag worden voor de kersenteelt,
de zeer nuttige meidoorn die de voor-
naamste verspreider zou zijn van het
perevuur en daarom door de Staatsse-
cretaris voor Landbouw als vijand
nummer één wordt bestempeld, wat
in tegenstrijd is met de bewering van
andere deskundigen, de vossen die
voor de meest in het oog lopende dra-
gers van hondsdolheid doorgaan,
moeten worden vernietigd. Maar de
onschatbare schade die pesticiden,
landschap sverminkingen en andere
met zich brengende verloedering ver-
oorzaken, wordt goedgepraat. Inder-
daad, het is allemaal een kwestie van
wie of wat steekt er achter !

Mijnheer de Minister, geachte colle-
ga’s, velen geven de valse indruk dier-
en plantvriendelij k te zijn. Vaak is dit
maar uiterlijke schijn en voor zulke
milieubeschermers moeten we ons
hoeden. Weldra zullen we ze weer ho-
ren en bezig zien. Via de pers zullen
we vernemen hoe milieuvriendelijk
ze zijn. Tijdens de hele legislatuur
hebben we ze nauwelijks gehoord of
gezien of gaven ze de valse schijn na-
tuurvriendelijk te zijn. Thans aan de
vooravond van de nationale verkiezin-
gen staan ze reeds te zwaaien met een
vredig palmtakje met de heilige belof-
te het voortaan nog beter te doen. Van
zulke schijnheiligen, verlos ons Heer !

Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, collega’s, ik herhaal dat de
natuur volmaakt en de mens onvol-
maakt is, dat alles wat in de natuur
voorkomt zin en nut heeft en dat er
slechts na uitschakeling van één soort
of bijhorend element, er problemen
ontstaan. Als we scheefgegroeide toe-
standen willen oplossen zoals daare-
ven aangehaald, dan moet hierover
ernstig gepraat en aanvaardbare alter-
natieven worden uitgewerkt, niet al-
leen met economisten, plannenma-
kers en bedrijfsleiders, die vooral ei-
gen belangen primordiaal stellen,
maar ook met biologen en andere bos-
en landschapsdeskundigen die dit
probleem vaak op een andere, milieu-
vriendelijkere manier benaderen.

Mijnheer de Minister, ik besluit mijn
betoog met u te vragen : degradeer de
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vos, die als sprookjesheld bekend
staat, niet langer tot een levende
schietschijf, maar tref gezonde en wij-
ze maatregelen, los van alle politiek
en geldgewin. Dan pas is u waardig
hoofd te zijn van het kabinet ,,natuur-
behoud”. (Applaus)

De Voorzitter : Minister Akkermans
heeft het woord.

Minister P. Akkermans (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, geachte
collega’s, ik kan niet nalaten even te
zeggen dat het bijzonder charmant
zou zijn indien de interpellanten van
enkele weken geleden zichzelf in deze
Raad zouden kunnen interpelleren.
Dat zou een innovatie kunnen zijn.
Na het betoog van de heer Desutter
destijds te hebben gehoord en dat van
de interpellanten vandaag, meen ik
dat het besproken onderwerp een in-
teressante stof kan zijn voor de Com-
missie.

De heer E. Desutter : Ik ben verslagge-
ver voor het decreet op de jacht, mijn-
heer de Minister.

Minister P. Akkermans : Ten aanzien
van uw vragen, mijnheer De Mol, kan
ik het volgende mededelen.

1. De administratie die instaat voor de
beleidsvoorbereiding inzake jacht
houdt permanent documentatie en re-
sultaten van onderzoek bij over de
wildstand en de wildbiologie. De
Vlaamse Hoge Jachtraad geeft advie-
zen ten aanzien van het jachtbesluit
en de Vlaamse Hoge Raad voor Na-
tuurbehoud, die op mijn initiatief is
tot stand gekomen, kan over alle aan-
gelegenheden inzake bescherming
van diersoorten gefundeerde advie-
zen geven. Ten aanzien van de vos
werd een oriënterend onderzoek uit-
gevoerd, waarover ik ter gelegenheid
van de interpellatie door collega De-
sutter op 30 april jongstleden inlich-
tingen heb verstrekt.
Overigens mag ik u mededelen dat de
Vlaamse Executieve heeft beslist om
een Instituut voor Natuurbehoud op
te richten en om de regionalisering
van het onderzoekspotentieel voor
jachtecologie te vorderen bij de natio-
nale Regering.

Ik meen dan ook dat ik als Gemeen-
schapsminister, bevoegd voorjacht en
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natuurbeschermingszaken niets on-
verlet laat om te beschikken over
grondige informatie en documentatie
ten behoeve van beleidsbeslissingen.

2. Met het geachte lid kan ik stellen
dat wanner de vos zeldzaam is er wei-
nig kansen bestaan om het dier te be-
jagen. De opening of sluiting van de
jacht op de vos is in dat verband van
ondergeschikt belang in vergelijking
met het voorkomen van geschikte bio-
topen voor het dier.

3. De Vlaamse Hoge Jachtraad heeft
in zijn advies met betrekking tot de
jacht op vossen geen voorstel gefor-
muleerd om een schoontijd voor de
vos in te voeren. De opening van de
jacht verplicht ook niemand om te ja-
gen. Wel kan de jachthouder aanspra-
kelijk gesteld worden bij mogelijke
schadeëisen. Over het al dan niet be-
jagen van de vos zal de weidelijke ja-
ger overeenkomstig de gehanteerde
weidelijkheidsbeginselen zelf een
keuze dienen te bepalen.

4. Overeenkomstig artikel 1 van de
jachtwet bepaalt de Vlaamse Execu-
tieve jaarlijks voor elke Provincie of
elk gedeelte van een Provincie, voor
elke categorie, soort, type of geslacht
van wild en voor elke jachtwijze, de
opening en sluiting van de jacht.

Overeenkomstig artikel 14 van de
jachtwet is een jachtverlof vereist,
waarvan de afgifte gebeurt onder de
voorwaarden van een bijzonder be-
sluit betreffende de afgifte van jacht-
verloven.

Voor het verkrijgen van een jachtver-
lof is onder meer een getuigschrift van
slagen in het jachtexamen vereist. De
beoefening van de jacht is dus aan een
aantal strenge voorwaarden gebon-
den, niet in het minst ook aan de nale-
ving van de bepalingen van de jacht-
wet en zijn uitvoeringsbesluiten. Ui-
teraard gelden deze normerende be-
palingen eveneens voor de vos.

Meer specifiek dient gesteld dat voor
zover de jacht in de Vlaamse Staats-
bossen wordt verpacht overeenkom-
stig artikel 13 van de jachtwet, in de
verpachtingsvoorwaarden bij komen-
de voorschriften inzake jachtbeoefe-
ning worden opgelegd. In dat verband
is voor bejaging of bestrijding vanmet
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name de vos een vergunning vereist.

Uit het voorgaande kan besloten wor-
den dat de jacht in het algemeen en de
jacht op de vos in het bijzonder streng
gecontroleerd wordt in het Vlaamse
Gewest.

5. Reeds vorig jaar in mei, naar aanlei-
ding van een mondelinge vraag van de
heer Suykerbuyk met betrekking tot
de vossenpopulatie en in een recente
interpellatie van de heer Desutter,
heb ik gesteld dat in de polemiek om-
trent de vos, waarin emoties gauw de
bovenhand krijgen, moet vermeden
worden om lichtvaardig te oordelen
en een bepaalde diersoort tot zonde-
bok te bestempelen in echte of ver-
meende problemen met complexe
oorzaak-gevolgrelaties.

Eenzijdige en niet geargumenteerde
stellingnamen gesteund op gebrekki-
ge of fragmentaire gegevens acht ik
niet wenselijk voor een serene afwe-
ging.

Het pamflet van het zogenaamde An-
ti-Vulpes-Front, dat mijn diensten
ontvangen hebben komt over als fana-
tiek en is mijns inziens misplaatst. De
aangekondigde vergeldingsmaatrege-
len van deze organisatie die blijkbaar
anoniem opereert en waarvan de ach-
tergrond onbekend blijft, zijn in ieder
geval illegaal. Een fanatieke en senti-
mentele houding zoals in het ge-
noemd pamflet tot uiting komt, is on-
gepast voor een verantwoord wildbe-
heer dat noodzakelijkerwijze nage-
streefd wordt.

6. Over het onderzoek in het Meer-
daalwoud heb ik uitvoerig inlichtin-
gen gegeven ter gelegenheid van de
interpellatie van de heer Desutter op
30 april 1985.

Daarbij heb ik medegedeeld dat een
gecontroleerde bejaging van de vos in
het M eerdaalwoud toegestaan kan
worden. Daartoe is overeenkomstig
de verpachtingsvoorwaarden een ver-
gunning vereist. Volgens de instruc-
ties aan de verantwoordelijke van het
bosbeheer dient de grootteorde van
het afschot vooraf bepaald te worden
in functie van het bestand in de winter
en de toename gedurende de voort-

plantingstijd.
Tot besluit kom ik terug op wat ik hier
enige tijd geleden heb gezegd. Ik ben
er namelijk van overtuigd dat een re-
delij k en evenwichtig beleid beter ge-
diend is met degelijke gegevens en
objectieve maatstaven dan met on-
juiste informatie en stemmingmakerij
die al te vlug gebruik maakt van goed-
kope en laakbare publiciteit zoals in
de voortdurende hetze rond de vos
nogal eens gebeurt.
De Voorzitter : De heer De Mol heeft
het woord.

De heer J. DeMol  : Wat het Meerdaal-
woud betreft, stelt u enerzijds vast dat
er een daling is van het aantal vossen
en dat dit uiteraard reeds ernstig on-
der het normale gemiddelde ligt, an-
derzijds zegt u dat het toch nog altijd
mogelijk is dat er een gecontroleerd
afschot gebeurt.

Mijn eerste bedenking is de volgen-
de : heeft het in dit geval zin te zeggen
dat er een vergunning kan worden ver-
leend ?

Mijn tweede bedenking is dat mijn
voorstel, om een schoontijd in te stel-
len voor de vossenjacht, zeer goed
past bij wat u stelt ten aanzien van de
verpachtingsvoorwaarden. Het zou
gewoon een algemene maatregel
moeten zijn die ingesteld wordt, los
van die verpachtingsvoorwaarden.

Ter zake zegt u dat er altijd een ver-
gunning is vereist voor het eventueel
bejagen van de vos. Ik heb ervoor ge-
pleit om dit bejagen van de vos enkel
en alleen in handen te leggen van de
mensen van de vroegere dienst Wa-
ters en Bossen. Ik ben van oordeel dat
dit een veel soepelere en betere oplos-
sing zou zijn en een veel betere con-
trole zou mogelijk maken.

De Voorzitter : Minister Akkermans
heeft het woord.
Minister P. Akkermans : Mijnheer De
Mol, u legt de vinger op de wonde.
Het is evenwel zo dat de vragen die u
stelt onmogelij kvandaag kunnen wor-
den beantwoord, omdat er momen-
teel nog een te grote dualiteit aanwe-
zig is.

Ik heb mij evenwel voorgenomen de-

ze vraag te stellen aan de pas opge-
richte Hoge Raad voor Natuurbehoud
en daar de confrontatie aan te gaan
met de Vlaamse Hoge Jachtraad.

Indiening van moties

De Voorzitter : Door de heren Vervaet
en Geyselings werd tot besluit van de-
ze interpellatie een met redenen om-
klede motie ingediend die luidt als
volgt :

,,De Vlaamse Raad,

- gehoord de interpellatie van de heer
De Mol over de noodzakelijke be-
scherming van de vos in Vlaanderen ;
- gehoord het antwoord van de heer
Akkermans, Gemeenschapsminister
van Ruimtelijke Ordening, Landin-
richting en Natuurbehoud ;

- drukt de wens uit dat de bescher-
ming van de vos actief wordt aange-
pakt.”

Door de herenverhaegen  enVanDen
Broeck werd tot besluit van deze in-
terpellatie een eenvoudige motie in-
gediend die luidt als volgt :

,,De Vlaamse Raad,

- gehoord de interpellatie van de heer
J. De Mol tot de Gemeenschapsmi-
nister van Ruimtelijke Ordening,
Landinrichting en Natuurbehoud
over de bescherming van de vos in
Vlaanderen ;

- gehoord het daarop door
ter verstrekt antwoord ;

de Minis-

- gaat over tot de orde van de dag.”

Overeenkomstig artikel 5 1, punt 7 van
ons reglement zal de Raad zich daaro-
ver tijdens een volgende openbare
vergadering moeten uitspreken.

Het incident is gesloten.

REGELING VAN DE WERIUAAM-
HEDEN

De Voorzitter : Hiermede zijn wij aan
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Voorzitter

het einde gekomen van onze werk-
zaamheden voor deze voormiddag.

Wij komen deze namiddag om 15 uur
opnieuw bijeen om onze agenda ver-
der af te handelen.

De vergadering is gesloten.

- De vergadering wordt gesloten om
11.20 uur.
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